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Rozmowa z Piotrem Komosiƒskim, znanym ciechociƒskim muzykiem i fotografikiem, jednym z
g∏ównych animatorów kultury w naszym mieÊcie.

- Witam Piotrze. JesteÊ najbardziej znany jako
muzyk. Jak zacz´∏a si´ Twoja przygoda z muzykà?
Czy odziedziczy∏eÊ talent po kimÊ z rodziny?

- Muzyka pojawi∏a si´ w moim ˝yciu bardzo wcze-
Ênie. Na pierwszà komuni´ dosta∏em od cioci mag-
netofon szpulowy, na którym zaczà∏em s∏uchaç pierw-
szych piosenek. A potem to ju˝ by∏a tylko kwestia
czasu. Wiadomo, jak to m∏ody cz∏owiek, s∏ucha si´
ró˝nych rzeczy, ale w pewnym momencie przychodzi
ta muzyka, która jest ci najbli˝sza i wtedy zaczynasz
podà˝aç ju˝ w miar´ okreÊlonym torem. Tak by∏o w
moim przypadku. S∏uchaliÊmy ró˝nych kapel z kum-
plami, a˝ tu podczas jednego z takich spotkaƒ w ‘92
roku kolega zaproponowa∏ mi za∏o˝enie zespo∏u. I
tak si´ zacz´∏o - na próbach w gara˝u. Pami´tam, ˝e
graliÊmy wtedy na  odbiornikach radiowych i by∏o
super. Po roku grania dosta∏em propozycj´ od zespo-

∏u Warhead, który to zespó∏ by∏ wtedy w naszym mie-
Êcie doÊç popularny wÊród m∏odzie˝y. Kto go pami´-
ta, to wie, o czym mówi´ :). Z nimi zagra∏em pierwsze
swoje koncerty i nigdy nie zapomn´ pierwszego... A
potem znów pop∏yn´∏o... W czasie, kiedy gra∏em w
Warhead, wpad∏em jeszcze na pomys∏ projektu pod
nazwà Wt∏aczacz, z którym nagrane mam trzy albumy,
z czego dwa na taÊmach magnetofonowych. Trzeci
pod tytu∏em „W tym roku czerwiec zaczyna si´ pierw-
szego” ukaza∏ si´ ju˝ na p∏ycie, oczywiÊcie wydanej
w∏asnym sumptem. Teraz mog´ Êmia∏o stwierdziç, ˝e
bez muzyki nie móg∏bym ˝yç i ciesz´ si´, ˝e wzià∏em
kiedyÊ do r´ki gitar´... A talentu nie odziedziczy∏em
niestety, do wszystkiego doszed∏em sam.

- Jak wspominasz za∏o˝enie pierwszego zespo∏u?
- Pierwszym moim zespo∏em by∏ Siner, ale skoƒczy-

∏o si´ na zagraniu kilku prób i tyle, wi´c raczej za
pierwszy mog´ uznaç dopiero Duke Buffoon za∏o˝ony
w ’94 roku. Warhead to by∏ zespó∏, do którego
doszed∏em, a DB by∏ ju˝ w stu procentach moim
zespo∏em. W ’96 roku zmieniliÊmy nazw´ na Buffoon.
Powstanie tego zespo∏u i tworzenie muzyki by∏o czymÊ
wyjàtkowym. Pami´tam, ˝e chodziliÊmy na próby do
GOK-u w Racià˝ku i co próba wracaliÊmy z kilkoma
nowymi utworami. Fajne czasy. Z Buffoon zacz´liÊmy
wygrywaç powa˝ne przeglàdy, jak KATAR w Toruniu,
graç koncerty w Polsce i w ogóle ˝yç muzykà tak, jak
byÊmy chcieli. W 1999 nagraliÊmy materia∏ na p∏yt´
Snuff Movie Soundtrack. Niestety, szara rzeczywistoÊç
sprawi∏a, ˝e w 2003 roku zespó∏ przesta∏ istnieç.

- To by∏y Twoje pierwsze projekty i pierwsze wys-
t´py, ale potem gra∏eÊ i nadal grasz jeszcze w kilku
zespo∏ach. Móg∏byÊ je wymieniç i powiedzieç o nich
kilka s∏ów?

- Po zespole Duke Buffon by∏y Pankratz, Ex Usu,
Anal Action. W 2004 roku wyjecha∏em na rok do Lon-
dynu, gdzie d∏ugo nie wytrzyma∏em bez grania. Tam
za∏o˝y∏em zespó∏ Chloramina, ale skoƒczy∏o si´ na
próbach. No, ale dzi´ki temu pozna∏em kilka kulto-
wych sal prób w Londynie. Po powrocie: No Exit, Potty
Umbrella i ostatnio Piggi Pop. W zasadzie rozpocz´-
cie grania z ka˝dym z tych zespo∏ów wywo∏ywa∏o u
mnie du˝e emocje, ale wiadomo, by∏y one ró˝ne.
Zale˝ne jest to od miejsca, sytuacji powstania, od
wieku. Im cz∏owiek starszy, tym bardziej wie, o co mu
w tym wszystkim chodzi, wi´c i odczucia sà inne. W
sumie to pami´tam poczàtki grania z ka˝dym zespo∏em,
ale nie wiem, czy jest sens rozwodziç si´ na temat
wszystkich. Trudno jest te˝ mówiç o wspó∏pracy z
zespo∏ami, bo wi´kszoÊç sà to po prostu moje projekty.



ZDRÓJ CIECHOCI¡SKI marzec 201019

Móg∏bym wspomnieç o wspó∏pracy z Potty Umbrella,
ale te˝ nie do koƒca, gdy˝ bardzo szybko ch∏opcy dali
mi odczuç, ˝e jestem dla nich pe∏noprawnym
cz∏onkiem zespo∏u. Bez wàtpienia mog´ jednak
powiedzieç, ˝e ten zespó∏ da∏ mi jak do tej pory
najwi´cej: trasy, koncerty i odwiedzane kraje, to
wszystko jest niesamowite. Gdybym zaczà∏ rozprawiaç
o ka˝dym zespole, a wspomnieƒ mam naprawd´ wiele,
to nie wiem, czy bym skoƒczy∏. Warto jednak wspom-
nieç o Piggi Pop. Jest to mój najnowszy projekt - trio,
z którym przygotowujemy si´ do nagrania p∏yty, jak
równie˝ i do grania koncertów. W przypadku tego
zespo∏u musz´ powiedzieç, ˝e dawno nie mia∏em tak
pozytywnych ∏adunków emocjonalnych na próbach.
To bardzo przyjemne odczucia. DobraliÊmy si´ w stu
procentach.

- Na pewno masz na swoim koncie wiele nagród.
Z których jesteÊ najbardziej dumny?

- Troch´ tych nagród by∏o. Podczas XX Gitariady
w Aleksandrowie Kujawskim z zespo∏em Warhead
zdobyliÊmy wyró˝nienie jako „Nadzieja Gitariady ‘93”
z zespo∏em Buffoon pierwszà nagrod´ na przeglàdzie
KATAR w Toruniu w 1997 roku. W tym samym roku
na Gitariadzie Buffoon zajà∏ trzecie miejsce, oraz dosta∏
nagrod´ za oryginalnoÊç. Z zespo∏em Ex Usu Grand
Prix na I M∏odzie˝owym Przeglàdzie Piosenki w Koro-
nowie 2002 rok i I miejsce w Przeglàdzie Piosenki
Akustycznej w Inowroc∏awiu w 2003 roku.

- Na stronie myspace Pankratz jest napisane, ˝e
Twojà specjalnoÊcià sà seismic activity i noise and
more noise. Za pomocà jakich instrumentów udaje
Ci si´ osiàgnàç takie efekty?

- Moim g∏ównym instrumentem jest gitara basowa.
W zespole Ex Usu poza nià gra∏em te˝ na instrumen-
tach perkusyjnych oraz drumli. W Potty Umbrella
zdarzy∏o mi si´, ˝e gra∏em równie˝ na gitarze elektrycz-
nej. Natomiast w zespole No Exit by∏em równie˝ wo-
kalistà.

- Wspomnia∏eÊ o trasach, koncertach i krajach
odwiedzanych wraz z Potty Umbrella. To bydgoski
zespó∏, gracie alternatywnego rocka. W 2007 roku
zajà∏eÊ w nim miejsce ¸ukasza Przyckiego i po zaled-
wie kilku próbach za∏apa∏eÊ si´ na du˝à tras´ po
Polsce, potem po Europie a˝ wreszcie na wyjazd do
Kanady i wspólnà tras´ koncertowà z kanadyjskim
zespo∏em NoMeansNo. Móg∏byÊ podzieliç si´ z nami

swoimi wra˝eniami?
- Kanada to by∏o coÊ niesamowitego. Pomijam to,

˝e zagraliÊmy 26 koncertów w najwi´kszych miastach
Kanady w Êwietnych klubach. Jeszcze teraz, jak nieraz
patrz´ na youtube na jakichÊ moich idoli muzycznych,
to bardzo cz´sto powtarzam sobie: „O, ja tu gra∏em!
Sta∏em w tym samym miejscu!” To Êwietne uczucie.
Publika przyjmowa∏a nas wsz´dzie bardzo dobrze. By-
li tacy, co jeêdzili za nami na kilka koncertów z rz´-
du, tacy co przychodzili specjalnie na nasz wyst´p,
kiedy po raz kolejny graliÊmy w tym samym mieÊcie.
No i to doÊwiadczenie, taka trasa, bo w sumie to by∏o
35 dni w Kanadzie, uczy bardzo wiele. A do tych
wszystkich prze˝yç mo˝na dorzuciç to, ˝e ca∏à Kanad´
zjeêdziliÊmy samochodem. ¸àcznie 1400 km w miesiàc,
wi´c mieliÊmy przyjemnoÊç widzieç prawie ca∏y ten
pi´kny kraj. Wielu Kanadyjczyków nam tego
zazdroÊci∏o, a sytuacje typu: „By∏eÊ w Vancouver? Ja
jeszcze nigdy nie by∏em”, by∏y zabawne. No, ale jak-
by nie patrzeç, dziÊ lata si´ samolotami, szczególnie,
gdy ma si´ kilka tysi´cy kilometrów do przemierzenia.
Wi´c wiadomo, ˝e gdy ktoÊ z Montrealu udaje si´ do
Vancouver, to nie zobaczy Calgary czy London (nota-
bene, pi´kne miasto w Kanadzie), bo leci samolotem.
My, mieliÊmy t´ przyjemnoÊç, ˝e widzieliÊmy. Poza
tym dzi´ki podró˝owaniu samochodem widzieliÊmy
wiele interesujàcych rzeczy. Prawdopodobnie
powstanie film z tej wyprawy, wi´c b´dzie si´ mo˝na
przekonaç, jak to wszystko wyglàda∏o.

- A teraz wybierasz si´ z Piggi Pop na Wschód, do
Moskwy?

- Z zaproszeniem do Moskwy jest tak, ˝e mój nowy
zespó∏ Piggi Pop ma za∏o˝onà na myspace swoja tzw.
Wizytówk´. Strona ta umo˝liwia kontakt z ca∏ym Êwia-
tem. Mo˝na wysy∏aç zaproszenia do ró˝nych osób czy
zespo∏ów. Mo˝na w ten sposób prezentowaç swojà
twórczoÊç. I nawet nie wiem, ale pewnie wys∏a∏em
zaproszenie do zespo∏u z Rosji. A mo˝e to oni wys∏ali
do nas… Nie pami´tam. W ka˝dym bàdê razie kilka
dni temu dostaliÊmy od zespo∏u z Rosji propozycj´
zagrania w Moskwie. Nie wiem, co z tego wyjdzie, ale
sam fakt, ˝e po niespe∏na pó∏ roku grania ju˝ jesteÊmy
zauwa˝eni i zapraszani za granic´, bardzo nas cieszy.
MyÊl´, ˝e Piggi Pop b´dzie dawaç bardzo ciekawe kon-
certy.

- Ca∏e Twoje ˝ycie przepe∏nia sztuka, nie tylko
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muzyka, ale i fotografia. Pracujesz w Miejskim Cen-
trum Kultury w naszym mieÊcie, gdzie mi´dzy innymi
odpowiadasz za organizacj´ imprez kulturalnych.
Kim tak naprawd´ jesteÊ z wykszta∏cenia?
 - Jestem technikiem plastykiem o specjalnoÊci fo-
tografia artystyczna. A studia w Towarzystwie Nowo-
czesnej Edukacji, bo tak nazywa∏o si´ studium, które
ukoƒczy∏em, to by∏ dla mnie bardzo fajny okres. Bar-
dzo lubi∏em klimat tej szko∏y, kadr´, która tam uczy∏a
(bardzo dobrzy wyk∏adowcy z UMK, czynni zawodowo,
co ma du˝e znaczenie przy nauce na kierunkach ar-
tystycznych), która naprawd´ potrafi∏a wyciàgnàç z
ka˝dego to, co najlepsze. Uda∏o mi si´ skoƒczyç to
studium z wyró˝nieniem i z doÊç ciekawym dyplomem.
MyÊl´, ˝e dzi´ki temu dosta∏em si´ na studia fotogra-
ficzne na Akademi´ do Poznania z bardzo dobrym wy-
nikiem, ale niestety wzgl´dy finansowe nie pozwoli∏y
mi rozpoczàç nauki.

- Chyba najs∏ynniejszà imprezà, jakà przysz∏o Ci
organizowaç w Ciechocinku, jest Festiwal Depresja.
Jak to dok∏adnie by∏o z tym projektem?

- Festiwal Depresja to ciekawa historia. Wpad∏em
kiedyÊ na pomys∏ koncertu dla m∏odzie˝y w Ciecho-
cinku, a ˝e wspólnie pracuje si´ raêniej, to porozma-
wia∏em o tym z moim kolegà z zespo∏u, Piotrem Mirs-
kim i razem spróbowaliÊmy coÊ zorganizowaç. Gdy
chodziliÊmy i szukaliÊmy sponsorów, trafiliÊmy do
pana Jaros∏awa Zieliƒskiego, w∏aÊciciela piekarni Pol-
korn. Pami´tam, ˝e bardzo mi∏o nam si´ rozmawia∏o
i podczas tej rozmowy pan Jaros∏aw podsunà∏ nam
nazw´ na nasz festiwal. Mog´ wi´c Êmia∏o powiedzieç,
˝e nazwa Depresja to pomys∏ pana Jarka, a co cieka-
we, to nie tyczy si´ ona stanu psychicznego, co niewàt-
pliwie przychodzi od razu do g∏owy, ale po∏o˝enia
naszego miasta. Bo z tego, co wiem, to Ciechocinek
po∏o˝ony jest w depresji :). Pan Jarek wspomaga nasz
festiwal konsekwentnie co roku.

- Ju˝ od szkolnych lat ch´tnie bra∏eÊ udzia∏ w ró˝-
nych, nie zawsze muzycznych projektach. S∏ysza∏am,
˝e by∏eÊ kiedyÊ rycerzem i nale˝a∏eÊ do bractwa w
Gniewie.

- Tak. To bractwo zosta∏o za∏o˝one przez moich
dwóch przyjació∏, którzy przypadkiem trafili tam na
turniej rycerski. Wrócili zachwyceni. Nazywa∏o si´ Ku-
jawska In˝ynieryjna Kompania Piesza Baszta. Liczy∏o
ko∏o 10 osób, powsta∏o, jeÊli si´ nie myl´, w 1996 ro-
ku. No có˝, fajne czasy. RobiliÊmy sobie zbroje i ekwi-
punek, grywaliÊmy w RPG i jeêdziliÊmy do naszego
Gniewa na turnieje. Ale nie tylko. Nasza nazwa by∏a
taka, a nie inna, poniewa˝ jako nieliczni nie przebiera-
liÊmy si´ w stroje, ˝eby tylko paradowaç w nich po
mieÊcie. Zawsze ci´˝ko pracowaliÊmy przygotowujàc
wszystko do pokazów. Dzi´ki temu zdobyliÊmy uznanie
wÊród ludzi z Gniewa i myÊl´, a nawet jestem pewien,
˝e przyjaêƒ. Ja od pierwszego wyjazdu do Gniewa je˝-
d˝´ tam co roku i czuj´ si´ tam jak u siebie. Nawet
nie ba∏bym si´ powiedzieç, ˝e kocham to miasto. To
ju˝ b´dzie z 15 lat jak tam si´ pojawiam...

- A teraz pojawiasz si´, ˝eby prowadziç warsztaty
z dzieçmi? Przy okazji móg∏byÊ si´ pochwaliç swoim
dorobkiem fotograficznym.

- Od dwóch lat je˝d˝´ w czasie wakacji na warsztaty
fotograficzne oraz muzyczne, które prowadz´ w
Gniewie. To ciekawe doÊwiadczenie. JeÊli chodzi o

fotografi´, to jestem w tym kierunku wykszta∏cony,
natomiast, w kierunku muzycznym wykszta∏cony nie
jestem, to, co umiem, zawdzi´czam w∏asnej pracy. No,
ale dzi´ki temu, ˝e m∏odzie˝ gniewska jest ch∏onna
wiedzy, dziel´ si´ z nimi moim doÊwiadczeniem, jakie
zdoby∏em, czy po prostu innym spojrzeniem na
muzyk´. Ciesz´ si´ z tego, ˝e te warsztaty zawsze
koƒczà si´ koncertami na rynku gniewskim i cieszà
si´ du˝ym zainteresowaniem.

- A jeÊli chodzi o mój dorobek i wystawy, to mog´
wymieniç:

zbiorowe:
- wystawa zbiorowa w galerii studium TNE - Toruƒ

2003,
- wystawa podczas festiwalu Depresja_2006 - Cie-

chocinek 2005,
- wystawa podczas koncertu Znajdê Czas  - Ciecho-

cinek 2008,
- wystawa podczas festiwalu Depresja_2007 pod

tytu∏em "ObecnoÊç" - Ciechocinek 2007,
indywidualne:
- wystawa prac dyplomowych w Galerii Dom Muz

- Toruƒ 2004.
- Na koniec pozwól, ˝e zapytam o Twojego synka,

Franka. Czy chcia∏byÊ, ˝eby poszed∏ w Êlady Taty i
zosta∏ artystà? Czy Twoja pociecha zdradza ju˝ jakieÊ
talenty?

- Ha, pewnie, ˝ebym chcia∏! Zresztà Franek jest ju˝
skazany na bycie artystà. Wychowuje si´ w koƒcu w
artystycznej rodzinie. Moja ˝ona, Marta, jest bardzo
dobrà stylistkà i zajmuje si´ modà. Prowadzi sklep
internetowy www.komo-da.pl. Ja, wiadomo, ciàgle
obracam si´ w Êrodowisku muzyków i fotografików.
Przez nasz dom przewija si´ du˝o ludzi, wi´kszoÊç z
nich ma coÊ wspólnego ze sztukà. Takich ju˝ mamy
znajomych i przyjació∏, wi´c Franek mimo woli skazany
jest na obcowanie ze sztukà. W domu uwielbiamy
s∏uchaç muzyki, wi´c towarzyszy nam ona prawie non
stop, a FranuÊ od ma∏ego zdradza sk∏onnoÊci do gry
na instrumentach. Przewin´∏o si´ ich ju˝ kilka, choç
nieustannie wraca gitara. Zresztà ju˝ w wieku trzech
lat ma taki sprz´t, o którym niejeden muzyk móg∏by
tylko pomarzyç. Dosta∏ go od dziadka, wokalisty
zespo∏u Zdrowa Woda.

- Dzi´kuj´ za rozmow´.
- Dzi´kuj´.

       Rozmawia∏a Karolina Sienkiewicz


